

Friday, December 17, 2021



Dear Members,

Yesterday closed with a wild and windy night for residents in the Ottawa / Gatineau / Gatineau Hills area. My patio door up here on the 9<sup>th</sup> floor was whistling very loudly. Quite annoying, really. I wanted it to stop. Mercifully, it eventually did.

There is something else that my Board colleagues and I wish would cease. It is the seemingly endless barrage of criticism, accusations and impertinence we face almost daily. If it's not one thing, it's another. Emails are exchanged. Lawyers are consulted. Divisions deepen. Dare we hope for the verbal storm to pass?

A case in point. We have received a demand for a Special Meeting of the membership. The following owners & residents of Lac Bernard have signed Peter Muir's edict.

|                             |                              |                                |
|-----------------------------|------------------------------|--------------------------------|
| Claude Bertrand             | John & Sue Bowden            | Craig & BJ Brown               |
| Chris Bruckert              | Don Butler                   | Roslyn Butler                  |
| Brenda & Jim Chambers       | Derek Christopher            | Holly Coll-Black               |
| Carl Dawson                 | Lorraine & Dave Dawson       | Mike Dowling                   |
| Francine Filion & Tim Casey | Sandra Floyd                 | Joe & Julie Furano             |
| Nancy & Paul Gilbert        | Paul & Melissa Hays          | Abby Heggtveit & Wyatt Grant   |
| Steve & Kelly Hoogenraad    | Susan Hopkinson              | Ian Christopher                |
| Yvonne Lai                  | Linda Coll & Fred Lapner     | Sarah & Michael Lapner         |
| Alison & Bruce Lillico      | Sandra Lillico               | Sherri & Brian Lillico         |
| Gaye Moffett                | David & Penny Muir           | Peter & Kathy Muir             |
| Lisa Pohlman & David Tilson | Danielle & Lucien Robitaille | Melissa Saunders               |
| Gavin Schnobb               | Rick & Bobbi Soderstrom      | Dunkin & Lynn Walker           |
| Lesley Walker               | Anne & Adam Williams         | Alison Jones & Mike McLenaghan |

Five motions have been proposed for the meeting. You may view them on the attached document, which is the formal request for the meeting to occur. The mid-January date has not been set. That will be posted in due course.

To be candid, the Board is surprised and hurt to see some of the names on that list. Several other signatories were expected, but to note that one of our colleagues is in the group set us back on our heels. This clearly shows the deep divide stemming from a single issue.

This would be a good point to thank those members who sent so many emails and placed dozens of calls to us individually reaffirming their support. Your words lift us.

We will continue the struggle to change the status quo because we acknowledge that many members are ready to let those most passionately attached to the Clubhouse be 100% responsible for its success. That burden should no longer be shared by those who do not use the building. It's only fair.

Late this afternoon, we expect the Clubhouse to officially belong to a new non-profit corporation set up by Gaye Moffett and Rick Soderstrom. It's called Friends of Lac Bernard. No doubt, the Clubhouse will continue to offer activities for members who wish to partake in them.

I mentioned the wind earlier. It has me thinking now about an early 1960's Bob Dylan tune.

"How many times can a man turn his head,  
And pretend that he just doesn't see?  
The answer, my friend, is blowin' in the wind.  
The answer is blowin' in the wind."

The majority of your Board members will not turn their heads. We do see the current trouble at Lac Bernard and we found the answer in the wind. You have our pledge to see it through. Thanks so much for your support.

Jeff Stubbins, Secretary  
Lac Bernard Board of Directors

Vendredi 17 décembre 2021



Chers membres,

Hier s'est terminé par une nuit sauvage et venteuse pour les résidents de la région d'Ottawa/Gatineau/Collines de la Gatineau. Ma porte-fenêtre au 9ème étage sifflait très fort. Assez ennuyeux, vraiment. Je voulais que ça s'arrête. Heureusement, c'est finalement le cas.

Il y a autre chose que mes collègues du Conseil et moi souhaitons voir cesser. C'est le barrage apparemment sans fin de critiques, d'accusations et d'impertinence auquel nous sommes confrontés presque quotidiennement. Si ce n'est pas une chose, c'en est une autre. Des courriels sont échangés. Les avocats sont consultés. Les divisions s'approfondissent. Oserons-nous espérer que la tempête verbale passe ?

Un cas d'espèce. Nous avons reçu une demande pour une assemblée extraordinaire des membres. Les propriétaires et résidents suivants du Lac Bernard ont signé l'édit de Peter Muir.

|                             |                              |                                |
|-----------------------------|------------------------------|--------------------------------|
| Claude Bertrand             | John & Sue Bowden            | Craig & BJ Brown               |
| Chris Bruckert              | Don Butler                   | Roslyn Butler                  |
| Brenda & Jim Chambers       | Derek Christopher            | Holly Coll-Black               |
| Carl Dawson                 | Lorraine & Dave Dawson       | Mike Dowling                   |
| Francine Filion & Tim Casey | Sandra Floyd                 | Joe & Julie Furano             |
| Nancy & Paul Gilbert        | Paul & Melissa Hays          | Abby Heggtveit & Wyatt Grant   |
| Steve & Kelly Hoogenraad    | Susan Hopkinson              | Ian Christopher                |
| Yvonne Lai                  | Linda Coll & Fred Lapner     | Sarah & Michael Lapner         |
| Alison & Bruce Lillico      | Sandra Lillico               | Sherri & Brian Lillico         |
| Gaye Moffett                | David & Penny Muir           | Peter & Kathy Muir             |
| Lisa Pohlman & David Tilson | Danielle & Lucien Robitaille | Melissa Saunders               |
| Gavin Schnobb               | Rick & Bobbi Soderstrom      | Dunkin & Lynn Walker           |
| Lesley Walker               | Anne & Adam Williams         | Alison Jones & Mike McLenaghan |

Cinq motions ont été proposées pour la réunion. Vous pouvez les consulter sur le document ci-joint, qui est la demande formelle pour la tenue de la réunion. La date de mi-janvier n'a pas été fixée. Cela sera publié en temps voulu.

Pour être franc, le Conseil est surpris et blessé de voir certains des noms sur cette liste. Plusieurs autres signataires étaient attendus, mais constater qu'un de nos confrères est dans le groupe nous a fait reculer. Cela montre clairement le profond fossé qui découle d'un seul problème.

Ce serait un bon point pour remercier les membres qui ont envoyé tant de courriels et nous ont passé des dizaines d'appels individuellement en réaffirmant leur soutien. Vos mots nous élèvent.

Nous continuerons la lutte pour changer le statu quo car nous reconnaissions que de nombreux membres sont prêts à laisser ceux qui sont les plus passionnément attachés au Clubhouse être à 100% responsables de son succès. Ce fardeau ne devrait plus être partagé par ceux qui n'utilisent pas le bâtiment. C'est juste.

En fin d'après-midi, nous nous attendons à ce que le Clubhouse appartienne officiellement à une nouvelle société à but non lucratif créée par Gaye Moffett et Rick Soderstrom. Ça s'appelle Les Amis du Lac Bernard. Nul doute que le Clubhouse continuera d'offrir des activités aux membres qui souhaitent y participer.

J'ai mentionné le vent plus tôt. Cela me fait penser maintenant à un air de Bob Dylan du début des années 1960.

« Combien de fois un homme peut-il tourner la tête,  
Et prétendre qu'il ne voit tout simplement pas ?  
La réponse, mon ami, souffle dans le vent.  
La réponse vole dans le vent. »

La majorité des membres de votre conseil d'administration ne tourneront pas la tête. Nous voyons les problèmes actuels au lac Bernard et nous avons trouvé la réponse dans le vent. Vous avez notre engagement à le mener à terme. Merci beaucoup pour votre soutien.

Jeff Stubbins, secrétaire  
Conseil d'administration du Lac Bernard